



ສະຫະພາບເອີຣົບ



## ບົດຂ່າວຮ່ວມ

### ສົ່ງເສີມການຄ້າໄມ້ທີ່ຖືກກົດຫມາຍໃນປະຊາຄົມເສດຖະກິດອາຊຽນ (AEC): ປະເທດລາວເປັນເຈົ້າພາບກອງປະຊຸມເຝິກອົບຮົມອາຊຽນກ່ຽວກັບການຮັບປະກັນຄວາມຖືກຕ້ອງທາງກົດຫມາຍຂອງໄມ້

(ສໍາລັບລົງຂ່າວທັນທີ)

ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ, 22 ຕຸລາ 2014: ກອງເລຂາອາຊຽນ (ASEAN Secretariat), ລັດຖະບານ ແຫ່ງ ສ.ປ.ປ. ລາວ ແລະ ແຜນງານການບັງຄັບໃຊ້ກົດຫມາຍປ່າໄມ້, ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການຄ້າໄມ້ ສະຫະພາບເອີຣົບ (EU FLEGT Facility) ໄດ້ຮ່ວມກັນຈັດຕັ້ງກອງປະຊຸມເຝິກອົບຮົມ ສາມັນ ກ່ຽວກັບ ການຮັບປະກັນຄວາມຖືກຕ້ອງທາງກົດຫມາຍຂອງໄມ້ (TLAS), ເຊິ່ງໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນໂດຍ ສະຖາບັນປ່າໄມ້ເອີຣົບ (European Forest Institute). ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ມີບັນດາແຂກ ປະມານ 70 ທ່ານ ເຂົ້າຮ່ວມ, ເຊິ່ງລວມມີ ຄະນະຜູ້ແທນຂັ້ນສູງ, ຈາກ ແປດ ປະເທດອາຊຽນ, ສະຫະພາບເອີຣົບ (EU) ແລະ ປະເທດ ອິນເດຍ. ເປົ້າຫມາຍຂອງກອງປະຊຸມແມ່ນເພື່ອສ້າງຄວາມອາດສາມາດ, ແລກປ່ຽນປະສົບການ ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍການພົວພັນຮ່ວມມື ລະຫວ່າງ ອົງກອນ ແລະ ກຸ່ມຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດໃນ ອາຊີຕາເວັນອອກສຽງໃຕ້ ທີ່ປະຕິບັດງານຮ່ວມກັນກ່ຽວກັບຄວາມຖືກຕ້ອງທາງກົດຫມາຍຂອງໄມ້.

ຕະຫລາດໄມ້ທົ່ວໂລກໄດ້ສະກັດກັ້ນຕໍ່ກັບບັນຫາການນໍາໃຊ້ໄມ້ເຖືອນ ແລະ ການຄ້າໄມ້ທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງຢ່າງເພີ່ມຂຶ້ນ, ເນື່ອງຈາກຄວາມຕ້ອງການຂອງລູກຄ້າຕໍ່ກັບໄມ້ທີ່ຖືກກົດຫມາຍໄດ້ເພີ່ມຂຶ້ນ. ຕະຫລາດຜູ້ບໍລິໂພກ ເຊັ່ນ ສະຫະພາບເອີຣົບ, ສະຫະລັດອາເມລິກາ ແລະ ອົດສະຕາລີ ໄດ້ອອກກົດລະບຽບການຕ່າງໆເພື່ອເຮັດໃຫ້ການນໍາເຂົ້າໄມ້ເຖືອນໃນຕະຫລາດດັ່ງກ່າວເປັນການຄ້າຜິດກົດຫມາຍ. ອັດຕາສ່ວນຂອງໄມ້ ແລະ ຜະລິດຕະພັນໄມ້ຈໍານວນຫລາຍຈາກບັນດາປະເທດອາຊຽນ ແມ່ນໄດ້ຖືກສົ່ງອອກໄປຍັງຕະຫລາດຜູ້ບໍລິໂພກດັ່ງກ່າວ.

“ບັນດາປະເທດຜະລິດ ແລະ ປຸງແຕ່ງໄມ້ ໃນ ອາຊຽນ ໄດ້ເຊື່ອມຕໍ່ເຂົ້າຫາກັນ ໂດຍຜ່ານ ຕ່ອງໂສ້ການສະໜອງໄມ້ຂອງພວກເຂົາ,” ກ່າວໂດຍ ທ່ານ ດຽນ ສຸມາຈາຍາ, ຊ່ຽວຊານອາວຸໂສ ດ້ານປ່າໄມ້ ຈາກ ພະແນກອຸດສາຫະກໍາການກະເສດ ແລະ ຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດ, ກອງເລຂາອາຊຽນ.

“ຜະລິດຕະພັນໄມ້ທີ່ສົ່ງອອກຕະຫລາດທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດຫມາຍສ່ວນໃຫຍ່ແມ່ນນໍາໃຊ້ໄມ້ທີ່ປູກໃນບັນດາປະເທດສະມາຊິກອາຊຽນໃດຫນຶ່ງ ແລະ ໄດ້ຖືກປຸງແຕ່ງຢູ່ອີກປະເທດຫນຶ່ງ. ສິ່ງນີ້ເຮັດໃຫ້ການປະສານງານລະຫວ່າງບັນດາປະເທດອາຊຽນ ກ່ຽວກັບບັນຫາດັ່ງກ່າວ ຍິ່ງມີຄວາມສໍາຄັນເພີ່ມຂຶ້ນ. ໃນຂະນະດຽວ, ແຜນງານການຮັບປະກັນຄວາມຖືກຕ້ອງທາງ



ກົດຫມາຍຂອງໄມ້ເຫລົ່ານີ້ ຍັງຈະຊ່ວຍຮອງຮັບຄວາມຕ້ອງການຜະລິດຕະພັນໄມ້ທີ່ເພີ່ມຂຶ້ນພາຍໃນພາກພື້ນ ອາຊຽນ. ແນວຄວາມຄິດດັ່ງກ່າວນີ້ແມ່ນສອດຄ່ອງກັບຄວາມພະຍາຍາມໃນການສ້າງຄວາມໄດ້ປຽບຂອງຜະລິດຕະພັນໄມ້ໃຫ້ແກ່ ບັນດາປະເທດອາຊຽນ ແລະ ເພື່ອຍາດໄດ້ການເຂົ້າເຖິງຕະຫລາດສາກົນ ເພື່ອຜົນປະໂຫຍດໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນ ແລະ ຍົກມູນ ຄ່າເພີ່ມໃຫ້ແກ່ຊັບພະຍາກອນໃນຂົງເຂດດັ່ງກ່າວ.”

ທ້າປະເທດຂອງອາຊຽນໄດ້ມີສ່ວນຮ່ວມໃນຂະບວນການເຈລະຈາຂໍ້ຕົກລົງການເຂົ້າເປັນຄູ່ຮ່ວມສັນຍາການຄ້າແບບສະໝັກ ໃຈ (Voluntary Partnership Agreements) ກັບ ສະຫະພາບເອີຣົບ, ມີຫນຶ່ງປະເທດທີ່ກຳລັງຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ສີ່ປະເທດທີ່ກຳລັງກະກຽມ ຫລື ເລີ່ມການເຈລະຈາ. ປະເທດດັ່ງກ່າວລວມມີ ອິນໂດເນເຊຍ, ສ.ປ.ປ. ລາວ, ມາເລເຊຍ, ໄທ ແລະ ຫວຽດນາມ. ຂໍ້ຕົກລົງການເຂົ້າເປັນຄູ່ຮ່ວມສັນຍາການຄ້າແບບສະໝັກໃຈນີ້ ແມ່ນ ຂໍ້ຕົກລົງການຄ້າ ລະຫວ່າງ ສະຫະພາບເອີຣົບ ແລະ ບັນດາປະເທດທີ່ກຳລັງພັດທະນາດ້ານການຜະລິດ ແລະ ປຸງແຕ່ງຜະລິດຕະພັນ ເຊິ່ງມີເປົ້າຫມາຍທີ່ ຈະຢຸດຢັ້ງການຕັດໄມ້ຜິດກົດຫມາຍ ແລະ ການຄ້າໄມ້ບໍ່ຖືກຕ້ອງ. ການຮ່ວມມືນີ້ແມ່ນເພື່ອໃຫ້ແນ່ໃຈວ່າມີພຽງແຕ່ ຜະລິດຕະພັນໄມ້ທີ່ຖືກກົດຫມາຍເທົ່ານັ້ນທີ່ສາມາດນຳເຂົ້າຕະຫລາດ ສະຫະພາບເອີຣົບ, ສິ່ງເສີມການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ທີ່ດີ ແລະ ການບັງຄັບໃຊ້ກົດຫມາຍໃນປະເທດທີ່ກຳລັງພັດທະນາດ້ານປ່າໄມ້ ແລະ ຍັງຄຳນຶງເຖິງສະພາບແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມຢ່າງກ້ວາງຂວາງ.

“ສ.ປ.ປ. ລາວ ກຳລັງຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານເພື່ອເສີມສ້າງການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ພາຍໃນປະເທດ,” ກ່າວໂດຍ ທ່ານ ທອງພັດ ວົງມະນີ, ຫົວຫນ້າກົມ, ກົມປ່າໄມ້, ກະຊວງ ກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້. “FLEGT VPA ແມ່ນຫນຶ່ງໃນກົນໄກທີ່ສາມາດ ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນວຽກງານດັ່ງກ່າວໄດ້. ການຄຸ້ມຄອງທີ່ດີຂອງຂະແໜງການປ່າໄມ້ຈະຊ່ວຍໃຫ້ພວກເຮົາສ້າງໂອກາດ ເພີ່ມຂຶ້ນໃຫ້ແກ່ການປຸງແຕ່ງໄມ້ໃນປະເທດ, ສ້າງມູນຄ່າເພີ່ມໃຫ້ແກ່ຜະລິດຕະພັນຂອງພວກເຮົາ, ສ້າງວຽກງານໃນ ຂະແໜງການປ່າໄມ້ ແລະ ເປີດກວ້າງຕະຫລາດສິ່ງອອກເພີ່ມຂຶ້ນ. ຖ້າ FLEGT VPA ດຳເນີນການຢ່າງເຕັມຕົວ, ຜະລິດຕະພັນໄມ້ຈາກ ສ.ປ.ປ. ລາວ ຈະຕ້ອງປະຕິບັດຕາມລະບຽບການຄຸ້ມຄອງໄມ້ຂອງ EU ຢ່າງຮອບດ້ານ ເຊິ່ງຫ້າມ ການຈຳຫນ່າຍໄມ້ທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງໃນຕະຫລາດ EU. ຂໍ້ຕົກລົງດັ່ງກ່າວນີ້ຍັງຊ່ວຍໃຫ້ພວກເຮົາເຂົ້າເຖິງຕະຫລາດອື່ນໄດ້ງ່າຍຂຶ້ນ ເຊັ່ນ ສະຫະລັດອາເມລິກາ ແລະ ອົດສະຕາລີ.”

“ຂະບວນການ FLEGT VPA ຍັງຊ່ວຍປະກອບສ່ວນໃຫ້ການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ດີຂຶ້ນ.” ກ່າວໂດຍທ່ານ ສະເຕຟານ ຊະ ເລີນນິ່ງ, ຫົວຫນ້າຝ່າຍຮ່ວມມື, ສຳນັກງານຜູ້ຕາງຫນ້າ ສະຫະພາບເອີຣົບ ປະຈຳ ສ.ປ.ປ. ລາວ. “ຂະບວນການດັ່ງກ່າວນີ້ ແມ່ນການສະໜັບສະໜູນການພັດທະນາລະບົບການອອກໃບອະນຸຍາດໃຫ້ແກ່ຜະລິດຕະພັນໄມ້, ຈັດຕັ້ງ ແລະ ສະໜັບສະໜູນ ການປຶກສາຫາລືກັບຫລາຍພາກສ່ວນ ແລະ ຊ່ວຍໃຫ້ປະເທດກ້າວໄປຫາການບໍລິຫານຈັດການປ່າໄມ້ ແບບຍືນຍົງ. ສິ່ງເຫລົ່ານີ້ໄດ້ປະກອບສ່ວນເພື່ອຮັບປະກັນການຊົມໃຊ້ຊັບພະຍາກອນປ່າໄມ້ແບບຍືນຍົງໃນໄລຍະຍາວໃນ ປະເທດລາວ.”



ສະຫະພາບເອີຣົບ



ການ ຮ່ວມມື  
ເຢຍລະມັນ  
DEUTSCHE ZUSAMMENARBEIT

ໃນເດືອນ ພະຈິກ 2009, ແນວຄວາມຄິດກ່ຽວກັບການຮັບປະກັນຄວາມຖືກຕ້ອງທາງກົດໝາຍຂອງໄມ້ ໄດ້ຮັບຄວາມສົນໃຈໃນອາຊີ ໃນຊ່ວງທີ່ ລັດຖະມົນຕີ ກະຊວງກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ໄດ້ຮັບຮອງແຜນງານຄວາມຖືກຕ້ອງທາງກົດໝາຍຂອງໄມ້ ທີ່ເອີ້ນວ່າ “ເງື່ອນໄຂ ແລະ ຕົວຊີ້ວັດຄວາມຖືກຕ້ອງທາງກົດໝາຍຂອງໄມ້ (ASEAN Criteria and Indicators for Legality of Timber)”.

“ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຮັບປະກັນຄວາມຖືກຕ້ອງທາງກົດໝາຍຂອງໄມ້ ແມ່ນມີຄວາມສໍາຄັນເພື່ອຮັບປະກັນການບໍລິຫານຈັດການປ່າໄມ້ທີ່ດີ ແລະ ການຄ້າໄມ້ທີ່ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບ,” ກ່າວໂດຍ ທ່ານ ດຣ. ອາເລັກຊັນເດີ ຮິນຣິກສ, ຜູ້ນໍາພາກອງປະຊຸມ ແລະ ຫົວໜ້າທີມງານຮ່ວມປະຈໍາພາກພື້ນອາຊີຂອງແຜນງານ EU FLEGT Facility.

“ສະຫະພາບເອີຣົບໄດ້ປະຕິບັດວຽກງານຮ່ວມກັບບັນດາປະເທດສະມາຊິກອາຊຽນ ໃນຫົວຂໍ້ດັ່ງກ່າວ ໃນຊ່ວງຊຸມປີທີ່ຜ່ານມາ. ການແບ່ງປັນປະສົບການລະຫວ່າງບັນດາປະເທດສະມາຊິກອາຊຽນຈະຊ່ວຍພັດທະນາ ແລະ ປະສານສົມທົບເພີ່ມເຕີມໃນຂະແໜງການປ່າໄມ້ ຂອງ ອາຊຽນ ໂດຍການປັບປຸງການປະຕິບັດວຽກງານ, ຮັບປະກັນການເຂົ້າເຖິງຕະຫລາດສາກົນ ແລະ ການສົ່ງເສີມການຄຸ້ມຄອງ ພາຍໃນ ປະເທດສະມາຊິກ ແລະ ໃນຊາຕິມອາຊຽນ.”

ກອງປະຊຸມການເຝິກອົບຮົມນີ້ໄດ້ຈັດຂຶ້ນເປັນຄັ້ງທີສີ່, ເຊິ່ງຄັ້ງກ່ອນໄດ້ຈັດຂຶ້ນທີ່ ຮາໂນ້ຍ ທີ່ ປະເທດຫວຽດນາມ ໃນ ປີ 2010, ໂຄຕາ ກິນນາບາລູ ທີ່ ປະເທດ ມາເລເຊຍ ໃນ ປີ 2011 ແລະ ກົວລາລໍາເບີ ທີ່ ປະເທດ ມາເລເຊຍ ໃນປີ 2013. ກອງປະຊຸມເຫລົ່ານັ້ນເປັນການຊອກຫາແນວທາງສໍາລັບການເພີ່ມຄວາມຖືກຕ້ອງທາງກົດໝາຍຂອງໄມ້ ໃນພາກພື້ນເຂດປະເທດລຸ່ມແມ່ນໍ້າຂອງ. ນອກນີ້ ມັນຍັງເປັນເວທີໃນການແລກປ່ຽນບົດຮຽນໃນຂະນະທີ່ພວມພັດທະນາລະບົບການຮັບປະກັນຄວາມຖືກຕ້ອງທາງກົດໝາຍຂອງໄມ້ ໂດຍຜ່ານ ແຜນງານ FLEGT VPA. ໃນຖານະເປັນເຈົ້າພາບກອງປະຊຸມຄັ້ງທີ ສີ່ນີ້, ການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງປະເທດລາວແມ່ນເຫມາະສົມ ແລະ ຖ່ວງທັນເວລາ ເນື່ອງຈາກວ່າປະເທດລາວແມ່ນມີຄວາມຄືບໜ້າໃນການເຈລະຈາກອບແຜນງານ FLEGT VPA ຂອງຕົວເອງ.

ກອງເລຂາອາຊຽນ  
ລັດຖະບານ ແຫ່ງ ສ.ປ.ປ. ລາວ  
ສະຫະພາບເອີຣົບ

ຫນ່ວຍງານການບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍປ່າໄມ້, ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການຄ້າໄມ້ ສະຫະພາບເອີຣົບ / ສະຖາບັນປ່າໄມ້ເອີຣົບ

ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມສາມາດຕິດຕໍ່ພົວພັນໄດ້ທີ່:  
ທ່ານ ແກ້ວພູວົງ ຈັນທະປັນຍາ, ຫ້ອງການແຜນງານ FLEGT Standing Office, ມືຖື: 00856 20 98 07 77 17,  
[ckeophouvong@yahoo.com](mailto:ckeophouvong@yahoo.com)



## ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມສໍາລັບບັນນາທິການ

ໃນປີ 2003, ສະຫະພາບເອີຣົບ (EU) ໄດ້ຈັດພິມແຜນວຽກການບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍປ່າໄມ້, ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການຄ້າໄມ້ (FLEGT) ເພື່ອຕໍ່ສູ້ຕ້ານການຕັດໄມ້ຜິດກົດໝາຍໃນບັນດາປະເທດທີ່ນໍາເຂົ້າໄມ້. ອົງປະກອບທີ່ສໍາຄັນຂອງແຜນວຽກ FLEGT ແມ່ນລະບົບການເຂົ້າຮ່ວມແບບສະມັກໃຈ ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າ ມີພຽງແຕ່ໄມ້ທີ່ຖືກກົດໝາຍເທົ່ານັ້ນ ທີ່ຖືກນໍາເຂົ້າຕະຫລາດ EU ຈາກປະເທດທີ່ເຫັນດີທີ່ເຂົ້າຮ່ວມໃນລະບົບນີ້. ໂຄງຮ່າງກົດໝາຍພາຍໃນຂອງ EU ສໍາລັບລະບົບນີ້ແມ່ນ ລະບຽບກົດໝາຍທີ່ຖືກຮັບຮອງໃນເດືອນ ທັນວາ 2005, ແລະ ລະບຽບກົດໝາຍນໍາໃຊ້ປະຕິບັດໃນປີ 2008, ເຊິ່ງສາມາດຄວບຄຸມການນໍາເຂົ້າຂອງໄມ້ສູ່ຕະຫລາດ EU ຈາກປະເທດທີ່ເຂົ້າຮ່ວມການເຈລະຈາຂໍ້ຕົກລົງການເຂົ້າເປັນຄູ່ຮ່ວມສັນຍາການຄ້າແບບສະໝັກໃຈ (FLEGT VPAs) ກັບ EU.

ອົງປະກອບອັນຕົ້ນຕໍ ຂອງ FLEGT VPA ແມ່ນ ການພັດທະນາ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂອງລະບົບການຮັບປະກັນຄວາມຖືກຕ້ອງທາງກົດໝາຍຂອງໄມ້ (TLAS) ເຊິ່ງປະກອບມີ ນິຍາມໄມ້ທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍແຫ່ງຊາດ, ລະບົບການຄຸ້ມຄອງຕ່ອງໂສ້ການສະໜອງ, ຂັ້ນຕອນການພິສູດໄມ້ທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ ແລະ ຕ່ອງໂສ້ການສະໜອງ, ລະບົບການອອກອະນຸຍາດ FLEGT; ແລະ ການກວດສອບລະບົບທັງຫມົດແບບອິດສະຫລະ.

ໃນກໍລະນີທີ່ເຫັນດີຕົກລົງ, VPAs ຈະລວມເອົາຄວາມຮັບຜິດຊອບ ແລະ ແຜນວຽກຈາກທັງສອງຝ່າຍໃນການຢຸດຢັ້ງການຄ້າໄມ້ທີ່ຜິດກົດໝາຍ, ພ້ອມກັບ ລະບົບການອອກອະນຸຍາດເພື່ອພິສູດຄວາມຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍຂອງໄມ້ທີ່ສົ່ງອອກໄປ EU. ຂໍ້ຕົກລົງຍັງສົ່ງເສີມການບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍໄມ້ທີ່ດີຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ ແລະ ສົ່ງເສີມວິທີການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງປະຊາສັງຄົມ ແລະ ພາກເອກະຊົນ. ປະເທດລາວແມ່ນໜຶ່ງໃນບັນດາປະເທດທີ່ເລີ່ມເຈລະຈາ ເຊັ່ນວ່າ ຂໍ້ຕົກລົງກັບສະຫະພາບເອີຣົບ, ເຊິ່ງໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫລືອຈາກໂຄງການ GIZ ການສະໜັບສະໜູນແຜນງານການບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍປ່າໄມ້, ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການຄ້າໄມ້ ລະຫວ່າງ ສ.ປ.ປ. ລາວ ກັບ ສະຫະພາບເອີຣົບ (ProFLEGT).

ProFLEGT ແມ່ນໂຄງການລິເລີ່ມຮ່ວມຂອງລັດຖະບານແຫ່ງ ສ.ປ.ປ. ລາວ ແລະ ການຮ່ວມມືການພັດທະນາຂອງເຢຍລະມັນ, ເຊິ່ງເປັນໂຄງການທີ່ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບ ກະຊວງ ກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ (ໂດຍຜ່ານ ຫ້ອງການແຜນງານ FLEGT Standing Office ພາຍໃຕ້ການດູແລກວດກາຂອງ ກົມກວດກາປ່າໄມ້, DOFI), ກະຊວງ ອຸດສາຫະກໍາ ແລະ ການຄ້າ, ແລະ ກະຊວງ ຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ລວມທັງ ໜ່ວຍງານພາກລັດ, ອົງກອນປະຊາສັງຄົມ, ສະຖາບັນການສຶກສາ ແລະ ອຸດສາຫະກໍາການປຸງແຕ່ງໄມ້.

ຫ້ອງການແຜນງານ FLEGT Standing Office ພາຍໃຕ້ DOFI ຈະຈັດກອງປະຊຸມຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຫລາກຫລາຍພາກສ່ວນໃນເດືອນ ພະຈິກ ປີນີ້ ເພື່ອເສີມສ້າງຄວາມເຂົ້າໃຈໃຫ້ແກ່ຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຈາກຝ່າຍລາວ ກ່ຽວກັບ ວິທີການທີ່ຈະກ້າວໄປເຖິງ ໄມ້ທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ, ລວມທັງ ການເສີມສ້າງຄວາມເຂົ້າໃຈຕໍ່ກັບ ນິຍາມໄມ້ທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ ວ່າຈະເປັນແບບໃດ.



ສະຫະພາບເອີຣົບ



*ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບ ນະໂຍບາຍປ່າໄມ້ອາຊຽນສາມາດເຂົ້າເບິ່ງໄດ້ທີ່:*

<http://www.asean.org/>

*ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບ ແນວຄວາມຄິດລິເລີ່ມ ກ່ຽວກັບ ການບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍປ່າໄມ້, ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການຄ້າໄມ້ສາມາດເຂົ້າເບິ່ງໄດ້ທີ່:*

[http://ec.europa.eu/development/policies/9interventionareas/environment/forest/forestry\\_intro\\_en.cfm](http://ec.europa.eu/development/policies/9interventionareas/environment/forest/forestry_intro_en.cfm)

[www.euflegt.efi.int](http://www.euflegt.efi.int)

*ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບ ຄວາມເຂົ້າໃຈຕໍ່ກັບ ການເຄື່ອນຍ້າຍ ແລະ ການຄວບຄຸມໄມ້ ໃນ ສ.ປ.ປ. ລາວ ສາມາດເຂົ້າເບິ່ງໄດ້ທີ່:*

<http://www.euflegt.efi.int/publications/-/document/25520>